
    P r o t  o k ó ł   Nr VI /2011 

 

z  sesji Rady Gminy Zarszyn odbytej w dniu 24 marca  2011 r. 

 

Początek sesji godz. 12.00     zakończenie – godz. 14.40 

 

 

Radni obecni: 

 

 1.Konieczny Janusz 

            2.Dębski Janusz 

 3. NiemiecWojciech  

 4. Bałut Krzysztof 

5.Burczyk Stanisław  

6. Gierad Alfreda 

7. Malik Adam  

8. Małek Janusz  

 9. Mindur Andrzej  

10. Ołowiańczyk Zygmunt 

11. Szajna Anna 

12. Trygar Krystyna  

13. Tutak Piotr 

14 Węgrzyn Maria  

 

Radni nieobecni: 

 

1. Stączek Jerzy  

 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli : 

 

- Wójt Gminy Zarszyn      - Pan Andrzej Betlej 

- Zastępca Wójta Gminy Zarszyn    - Pan Zbigniew Dec 

- Sekretarz Gminy      - Pan Andrzej Piotrowski 

- Skarbnik Gminy      - Pani Ryszarda Mikołajek 

- Kierownicy jednostek organizacyjnych Gminy i referatów w Urzędzie Gminy 

- Sołtysi. 

 

Porządek obrad: 

  

 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  

 2. Przedstawienie porządku obrad. 

 3. Wniesienie poprawek i uwag do protokołu z poprzedniej sesji. 

 4. Interpelacje radnych. 

 5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między sesjami, w tym z realizacji 

      uchwał Rady Gminy. 

 6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2011 r. 

 7. Podjęcie  uchwały w sprawie wyrażenia zgody lub nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie 

      w budżecie gminy na rok 2012 środków stanowiących fundusz sołecki. 

 8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany regulaminu określającego wysokość stawek  

   i szczegółowe warunki przyznawania dodatków do wynagrodzenia zasadniczego, 

       szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagradzania za godziny 
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  ponadwymiarowe  i godziny doraźnych zastępstw, wysokość nagród ze specjalnego 

     funduszu nagród i inne świadczenia wynikające ze stosunku pracy nauczycieli szkół 

     prowadzonych przez Gminę Zarszyn ustalonego przez Radę Gminy Zarszyn w dniu 

    1 kwietnia 2009 r. Uchwałą Nr XXVI/189/2009 – po zasięgnięciu opinii Komisji 

     Międzyzakładowej NSZZ „Solidarność” Pracowników Oświaty i Wychowania w Krośnie 

     oraz Związku Nauczycielstwa Polskiego Oddział w Zarszynie. 

 9. Podjęcie uchwały w sprawie zasad korzystania z sal gimnastycznych, innych 

      pomieszczeń i urządzeń znajdujących się w budynkach szkół prowadzonych przez 

     Gminę Zarszyn oraz sposobu ustalania cen i opłat za ich korzystanie.  

 10.Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji „Rocznego programu 

   współpracy Gminy Zarszyn z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

      prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2010 r.”. 

 11. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia tytułu „Honorowy Obywatel Gminy 

       Zarszyn”. 

 12. Inwestycje gminne – aktualny stan ich realizacji i zamierzenia w tym zakresie. 

 13. Wolne wnioski i zapytania.  

 14. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania. 

 15. Zakończenie sesji. 

 

Ad. 1.  Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny i na podstawie listy 

obecności stwierdził, że w sesji uczestniczy 14 radnych. Obrady były zatem prawomocne do 

podejmowania uchwał. Następnie Przewodniczący Rady Gminy powitał radnych i zaproszonych 

gości,  usprawiedliwiając jednocześnie nieobecność na sesji Radnych Rady Powiatu Sanockiego.  

 

Ad. 2. Nie wniesiono propozycji zmian do ustalonego porządku obrad.  

 

Ad. 3. Do protokołu  z poprzedniej  sesji nie wniesiono poprawek i uwag. 

 

Ad. 4. W punkcie interpelacje radnych – interpelacji nie zgłoszono. 

 

Ad. 5. Wójt Gminy złożył sprawozdanie ze swojej działalności w okresie między sesjami , a także 

z realizacji uchwał Rady Gminy,  ilości wydanych zarządzeń  i  z działalności poszczególnych 

referatów w Urzędzie Gminy.  Informacje te stanowią załączniki do protokołu. 

 

Nad złożonym sprawozdaniem głosu w dyskusji nie zabierano, zatem w/w sprawozdanie Wójta 

Rada Gminy przyjęła. 

 

Ad. 6. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2011 r.  

 

 Z upoważnienia Wójta głos zabrała Skarbnik Gminy, która omówiła projekt zmian w uchwale 

budżetowej na 2011 r zarówno po stronie dochodów, jak i wydatków mówią, iż ogółem dochody 

zwiększają się o kwotę 1 199 317.00 zł , a zmniejszają  o 259 055,00 zł. Zaś plan wydatków 

budżetowych na 2011 r zakłada ogółem zwiększenia o kwotę  995 391,69 zł , a zmniejszenia  

55 129,69 zł. Ponadto podała  na podstawie jakich pism i decyzji te zmiany zostały  wprowadzone. 

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

oznajmił, że projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2011 r. był omawiany na 

posiedzeniu Komisji w dniu 23 marca 2011 r. i członkowie Komisji zaopiniowali go pozytywnie. 

W trakcie przeprowadzonej szerokiej dyskusji nad tym projektem Radni pytali dlaczego w dziale 

600 Transport i Łączność  na usuwanie skutków klęsk żywiołowych ujęto do realizacji zadania pn. 
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Odbudowa drogi gminnej nr 768 i 798  w  miejscowości  Zarszyn i odbudowa drogi gminnej   

nr ewid. dz. 554 w miejscowości Bażanówka. jak też dlaczego wskazano właśnie te, a nie  inne 

drogi  na terenie gminy.  

 

- Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej odpowiedział, że przekazywane środki na usuwanie skutków 

klęsk żywiołowych są pod  „szczególnym nadzorem”jeżeli chodzi o realizację zadań związanych 

z usuwaniem skutków powodzi.  Od czasu powstania powodzi musi być przygotowana pełna 

dokumentacja w tym zakresie. tj. protokoły powodziowe, pozwolenia  na budowę itp. Następnie 

dodał,  iż od roku ubiegłego w otrzymanej promesie wskazywane są już  drogi, które  należy   

w ramach tych  środków  odbudować. Wójt powiedział także, że Referat  Gospodarki Komunalnej 

Przestrzennej Rolnictwa i Ochrony Środowiska  posiada opracowane  zestawienie  zawierające 

jedenaście  dróg uszkodzonych w trakcie powodzi do realizacji wg. kolejności.   

Na remont  czterech dróg  tj. w  Zarszynie, Bażanówce, Odrzechowej i Długiem jest już 

opracowana pełna dokumentacja na pozostałe będzie przygotowywana sukcesywnie.  

 

- Radny Zygmunt Ołowiańczyk zapytał, czy na remont 200 metrowego odcinka drogi na Mazurach 

też  trzeba wykonać pełną dokumentację. 

 

- Wójt  Gminy odpowiedział, że tak. 

 

- Sołtys Pielni Pan Aleksander Michalak zapytał, czy wraz z nastaniem wiosny  będą wykonywane 

prace polegające na  „łataniu dziur na gminnych drogach asfaltowych”. 

 

- Wójt poprosił sołtysów o zgłaszanie  do Referatu Gospodarki Komunalnej Przestrzennej 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska  tego typu dróg, które w miarę wolnych środków w budżecie uda 

się wyremontować. 

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2011 r. Uchwała podjęta została jednomyślnie.  

W głosowaniu udział brało 14 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 7. Kolejny punkt porządku obrad dotyczył wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie 

gminy na rok 2012  środków stanowiących fundusz sołecki. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, iż od kwietnia 2009 r. rady gmin mogą 

tworzyć fundusze sołeckie, dzięki  czemu sołectwa zyskają środki na finansowanie niewielkich, ale 

istotnych dla społeczności działań. Ustawa  o funduszu sołeckim ma zastosowanie wyłącznie do 

jednego rodzaju jednostek pomocniczych – sołectw.  Zgodnie z ustawą z dnia 20 lutego 2009 r.  

o funduszu sołeckim rada gminy rozstrzyga o wyodrębnieniu w budżecie gminy środków 

stanowiących fundusz sołecki, podejmując uchwałę, w której wyraża zgodę albo nie wyraża zgody 

na wyodrębnienie funduszu w roku budżetowym.  Uchwałę taką rada gminy ma obowiązek podjąć 

do dnia 31 marca roku poprzedzającego rok budżetowy.  Środki funduszu muszą być przeznaczone 

na realizację przedsięwzięć, które zgłoszone są wójtowi we wniosku przez sołtysa wsi do dnia  

30 września poprzedzającego rok budżetowy. Przedsięwzięcia muszą spełniać warunki: być  

zadaniami własnymi gminy, służyć poprawie życia mieszkańców, być zgodne ze strategią rozwoju 

gminy.  Mogą być przeznaczone na pokrycie wydatków służących likwidacji  skutków klęsk 

żywiołowych. Wysokość środków przyznanych na sołectwo określa wójt do dnia 31 lipca według 

ściśle określonych w ustawie zasad. Wielkość funduszu będzie uzależniona od kondycji finansowej 

gminy oraz od liczby mieszkańców sołectwa. Gminy będą mogły odzyskać część kwoty wydanej  
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w ramach funduszu sołeckiego w formie dotacji celowej. W zależności od wysokości dochodów 

gminy budżet państwa zwróci od 10 do 30 %. Refundacja będzie dotyczyła wydatków poniesionych 

w roku poprzedzającym rok otrzymania zwrotu. Rada Gminy ma kompetencję zwiększyć środki 

funduszu ponad wysokość obliczoną według ustawowego wzoru. Jednakże tych środków nie wlicza 

do wydatków wykonanych, od których przysługuje częściowy zwrot z budżetu państwa.  

 

- Przewodniczący Komisji Finansów  Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

oznajmił, że w/w projekt uchwały był przedmiotem analizy na posiedzeniu Komisji w dniu 

23 marca 2011 r. W tracie tego posiedzenia członkowie komisji  pozytywnie zaopiniowali projekt 

uchwały o wyodrębnieniu w budżecie gminy na rok 2012  środków stanowiących fundusz sołecki. 

Jednocześnie - jak zaznaczył Przewodniczący Komisji - Radni sugerowali, aby środki z funduszu 

sołeckiego w pierwszej kolejności były przeznaczane na poprawę bezpieczeństwa w budynkach 

komunalnych poprzez remont  instalacji gazowej i elektrycznej w tych budynkach. 

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy na rok 2012  środków 

stanowiących fundusz sołecki. Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 

14 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 8. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały w sprawie zmiany regulaminu określającego wysokość stawek  i szczegółowe warunki 

przyznawania dodatków do wynagrodzenia zasadniczego, szczegółowe warunki obliczania 

i wypłacania wynagrodzenia za godziny  ponadwymiarowe  i godziny doraźnych zastępstw, 

wysokość nagród ze specjalnego funduszu nagród i inne świadczenia wynikające ze stosunku pracy 

nauczycieli szkół prowadzonych przez Gminę Zarszyn,  ustalonego przez Radę Gminy Zarszyn  

w dniu 1 kwietnia 2009 r. Uchwałą Nr XXVI/189/2009 – po zasięgnięciu opinii Komisji 

Międzyzakładowej NSZZ „Solidarność” Pracowników Oświaty i Wychowania w Krośnie oraz 

Związku Nauczycielstwa Polskiego Oddział w Zarszynie. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem mówiącym o tym, że wynagrodzenie 

nauczycielskie podlega – podobnie jak cały stosunek pracy nauczyciela – odrębnej regulacji 

prawnej. Ustawa z dnia 26 stycznia 1982 r. – Karta Nauczyciela (Dz. U. z 2006 r. Nr 97 poz. 674,  

z późn. zm. ) reguluje kompleksowo zagadnienia dotyczące wynagradzania nauczycieli. 

            Do wynagrodzenia za pracę nauczyciela, zgodnie z art. 30 ust. 1 K.N zalicza się następujące 

składniki: 

1) wynagrodzenie zasadnicze, 

2) dodatki: za wysługę lat (stażowy), motywacyjny, funkcyjny, za warunki pracy.  

3) wynagrodzenie za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw, 

4) nagrody, 

5) inne świadczenia wynikające ze stosunku pracy, niewymienione wyżej. 

Proponowana zmiana Regulaminu z dnia 1 kwietnia 2009r. nie narusza ustawowych zasad 

wynagradzania nauczycieli i ogólne zasady wynagradzania nauczycieli pozostawia się bez zmian.  

W  Regulaminie z 2009 r. proponuje się wprowadzenie zmian,które w rezultacie są 

korzystne dla nauczycieli: 

- podniesiono dodatek motywacyjny o 5%, czyli dla nauczycieli o 2,5% ,  dla dyrektorów o 2,5%, 

przy jednoczesnym zmniejszeniu kwoty dodatku mieszkaniowego uzależnionego od stanu rodziny 

nauczycieli: z kwoty 39,00 zł przy jednej osobie w rodzinie do 2,00 zł; z kwoty 53,00 zł przy 

dwóch osobach w rodzinie do 4,00 zł, z kwoty 66,00 zł przy trzech osobach w rodzinie do 6,00 zł 

oraz z kwoty 92,00 zł przy czterech i więcej osobach w rodzinie do 8,00 zł. 
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Nowe zapisy Regulaminu regulują również ogólne zasady przyznawania dodatku 

mieszkaniowego.    

Wprowadzenie w/w zmian przyniesie wzrost środków na dodatek motywacyjny dla 

nauczycieli i dyrektorów oraz wpłynie  na wysokość dodatkowego rocznego wynagrodzenia – tzw. 

trzynastki. Ponadto uniknie się różnicowania wysokości wynagradzania pracowników 

uzależnionego od stanu rodzinnego.  

 Uchwalenie Regulaminu poprzedziły negocjacje ze związkami zawodowymi działającymi 

na terenie Gminy, tj. Komisją Międzyzakładową NSZZ „Solidarność” Pracowników Oświaty  

i Wychowania w Krośnie oraz Związkiem Nauczycielstwa Polskiego Oddział w Zarszynie. 

 

- Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Wojciech Niemiec oznajmił, że w/w  projekt 

uchwały był przedmiotem  analizy  na posiedzeniu Komisji w dniu 22 marca 2011 r.  

Po przeprowadzonej dyskusji i wyjaśnieniach udzielonych przez  Inspektora d/s oświaty w 

Urzędzie Gminy w Zarszynie powyższy projekt uchwały Radni zaopiniowali pozytywnie. 

 

Innych głosów dyskusji nie zabierano. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy  Pan Janusz Konieczny  poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie zmiany regulaminu określającego wysokość stawek  i szczegółowe warunki 

przyznawania dodatków do wynagrodzenia zasadniczego, szczegółowe warunki obliczania 

i wypłacania wynagradzania za godziny  ponadwymiarowe  i godziny doraźnych zastępstw, 

wysokość nagród ze specjalnego funduszu nagród i inne świadczenia wynikające ze stosunku pracy 

nauczycieli szkół prowadzonych przez Gminę Zarszyn ustalonego przez Radę Gminy Zarszyn  

w dniu 1 kwietnia 2009 r. Uchwałą Nr XXVI/189/2009 – po zasięgnięciu opinii Komisji 

Międzyzakładowej NSZZ „Solidarność” Pracowników Oświaty i Wychowania w Krośnie oraz 

Związku Nauczycielstwa Polskiego Oddział w Zarszynie. Uchwała podjęta została jednomyślnie.  

W głosowaniu udział brało 14 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad.9. Kolejny  punkt porządku obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie zasad korzystania z sal 

gimnastycznych, innych pomieszczeń i urządzeń znajdujących się w budynkach szkół 

prowadzonych przez Gminę Zarszyn oraz sposobu ustalania cen i opłat za ich korzystanie.  

 

- Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem mówiący o tym, że zgodnie z art. 18 ust.1 

ustawy o samorządzie gminnym do właściwości rady gminy należą wszystkie sprawy pozostające  

w zakresie działania gminy, o ile ustawy nie stanowią inaczej. W świetle art. 40 ust. 2 pkt. 4 w/w 

ustawy rada gminy może regulować zasady korzystania z gminnych obiektów i urządzeń 

użyteczności publicznej w formie uchwały stanowiącej akt prawa miejscowego. Ponadto zgodnie 

z ustawa z dnia 20 grudnia 1996 r o gospodarce komunalnej  : organy stanowiące jednostki 

samorządu terytorialnego postanawiają o sposobie ustalania cen i opłat za korzystanie z obiektów 

 i urządzeń użyteczności publicznej jednostek samorządu terytorialnego.  

Dotychczas Rada Gminy Zarszyn nie uchwaliła odpowiednich przepisów ustalających zasady  

korzystania z gminnych obiektów i urządzeń użyteczności publicznej. Podjecie przez Radę Gminy 

uchwały w sprawie korzystania z sal gimnastycznych, innych pomieszczeń i urządzeń znajdujących 

się w budynkach szkół prowadzonych przez Gminę wpłynie na ujednolicenie zasad wynajmu 

i korzystania z obiektów oświatowych oraz na podniesienie bezpieczeństwa osób z nich 

korzystających. Pozyskiwane z wynajmu środki zwiększą budżet Gminy oraz będą mogły być 

przeznaczone na bieżące koszty związane z utrzymaniem sal gimnastycznych, innych pomieszczeń 

i urządzeń. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Wojciech Niemiec oznajmił, że w/w  projekt 

uchwały był przedmiotem  analizy  na posiedzeniu Komisji w dniu 22 marca 2011 r. W trakcie  
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posiedzenia odpowiedzi na zadawane pytania udzielała Insp. d/s oświaty w Urzędzie Gminy 

Zarszyn Agnieszka Jakiel.  Podczas dyskusji do w/w projektu uchwały zgłoszono dwa wnioski 

następującej treści : 

 

- w § 1 ust. 4  w  pkt. c) zmienić zapis „Uczniów szkół podstawowych i gimnazjum prowadzonych 

przez Gminę Zarszyn na odbycie zajęć pozalekcyjnych” zastąpić treścią  zapisu: 

„ uczniów szkół  prowadzonych przez Gminę Zarszyn na odbycie zajęć pozalekcyjnych” 

- w § 1 ust. 4 dopisać  pkt. d) o treści „d. organizacje pozarządowe działające na terenie Gminy 

Zarszyn w celu realizacji ich zadań statutowych, w wymiarze 2 godzin tygodniowo”. 

Powyższy projekt uchwały wraz z zgłoszonymi wnioskami został przez członków Komisji 

pozytywnie zaopiniowany.  

 

Innych głosów  w dyskusji nie zabierano. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie zasad korzystania z sal gimnastycznych, innych pomieszczeń i urządzeń znajdujących się 

w budynkach szkół prowadzonych przez Gminę Zarszyn oraz sposobu ustalania cen i opłat za ich 

korzystanie. Uchwała podjęta została większością głosów. Za jej podjęciem  głosowało 13 radnych, 

1 radny wstrzymał się od głosu. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 10. W dziesiątym punkcie porządku obrad przystąpiono do analizy projektu uchwały w sprawie  

przyjęcia sprawozdania z realizacji „Rocznego programu  współpracy Gminy Zarszyn  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego  

w 2010 r.”. 

 

- Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem mówiącym o tym,  że zgodnie z art.5a 

(Program współpracy samorządu NGO i innymi podmiotami) ust.3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 

r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie  organ wykonawczy jednostki samorządu 

terytorialnego nie później niż do dnia 30 kwietnia każdego roku jest obowiązany przedłożyć 

organowi stanowiącemu jednostki samorządu terytorialnego sprawozdanie z realizacji programu 

współpracy za rok poprzedni. 

 

- Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Wojciech Niemiec oznajmił, że w/w  projekt 

uchwały był przedmiotem  analizy  na posiedzeniu Komisji w dniu 22 marca 2011 r. Po 

przeprowadzonej dyskusji członkowie Komisji przyjęli sprawozdanie z realizacji „Rocznego 

programu  współpracy Gminy Zarszyn z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2010 r.”. 

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji „Rocznego programu  współpracy Gminy Zarszyn  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego  

w 2010 r.”.Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 14 radnych. Uchwała 

stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 11. Kolejny punkt porządku obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie ustanowienia tytułu 

„Honorowy Obywatel Gminy  Zarszyn”. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny nadmienił, iż  Rada Gminy w tej uchwale  

przyjmuje zasady nadawania tytułu „Honorowy Obywatel Gminy  Zarszyn”,  zawarte w  załączniku 

do uchwały. 
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- Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Wojciech Niemiec oznajmił, iż powyższy 

projekt uchwały był przedmiotem analizy na posiedzeniu Komisji w dniu 22 marca 2011 r. i po 

przeprowadzonej dyskusji został pozytywnie zaopiniowany. 

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano.  

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie  ustanowienia tytułu „Honorowy Obywatel Gminy  Zarszyn”.Uchwała podjęta została 

jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 14 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 12. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył  dyskusję  nad informacją  

o stanie realizacji i zamierzeniach inwestycyjnych Gminy Zarszyn w 2011 r. 

Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

stwierdził, że na posiedzeniu Komisji w dniu 23 marca 2011 r. w/w informacja była przedmiotem 

analizy. W trakcie tego posiedzenia zgłoszono wniosek o przedłożenie na sesję dodatkowej 

 informacji zawierającej procentowy udział gminy w kosztach do realizacji zadań inwestycyjnych  

na lata 2011 -2012.. 

 

W dyskusji nad w/w sprawozdaniem głos zabrali : 

- Radny Zygmunt Ołowiańczyk zapytał o system  rozliczania budowanej sieci kanalizacyjnej  

w Pielni i Bażanówce i wodociągowej w Długiem oraz o zasady podłączania przykanalików  do 

budynków. Radny zapytał także, dlaczego w składanym wniosku na zadanie pn. „Rozbudowa 

 i przebudowa boiska sportowego w Pielni” nie ujęto budowy trybun. 

 

- Radny Janusz Dębski zapytał kiedy zostaną rozpoczęte prace przy budowie sieci wodociągowej 

w Długiem na odcinku od drogi krajowej w kierunku do kościoła, a  także , czy po skończonej 

modernizacji boiska sportowego w Długiem Inwestor doprowadzi do należytego  stanu zniszczony  

teren wokół  stadionu oraz  czy ma na to wyznaczony termin. Ponadto Radny zapytał, co będzie 

wchodziło w zakres prac przy realizacji zadania pn. „Roboty remontowe stadionu w Posadzie 

Zarszyńskiej”. 

 

- Kierownik Referatu Inwestycji i Gospodarki Mieniem Gminy na wstępie podał  procentowy 

udział  Gminy  w kosztach realizacji  planowanych do wykonania  zadań do 2012 r.  

przedstawionych w informacji. Jednocześnie Kierownik wyjaśnił, że na część tych zadań nie ma 

jeszcze  podpisanych umów  i  są to zadania przed przetargiem.  

-Następnie omówił stan zaawansowania prac przy rozliczaniu  obecnie budowanej  sieci 

kanalizacyjnej i wodociągowej informując jednocześnie, iż  zasady podłączeń do tych  sieci  

określone  zostaną  w okresie późniejszym.  

-Na zapytanie Radnego Ołowiańczyka dlaczego w  zadaniu  pn. ”Rozbudowa i przebudowa boiska 

sportowego w Pielni” nie ma ujętej do budowy trybuny dla widzów, Kierownik odpowiedział,  iż   

w ramach działania  „Rozwój i Odnowa Wsi” nie będzie można wykonać tych trybun  z uwagi na 

fakt , iż  nie były one ujęte we wniosku,  a który na etapie opracowywania był znany aktywowi 

społecznemu. 

- Radnego Janusza Dębskiego  Kierownik Mazur poinformował, że z chwilą zakończenia budowy 

boiska sportowego w Długiem wykonawca  jest zobowiązany do uporządkowania terenu wokół tej 

inwestycji, a ponadto  odbiór tego typu prac odbywa się komisyjnie. Na zapytanie  dotyczące 

budowy wodociągu Kierownik odpowiedział, że jeżeli ta część Długiego ujęta jest w projekcie to 

wodociąg zostanie wykonany do końca października br.( na sesji nie miał przed sobą tego projektu). 

W ramach realizacji zadania pn.” Roboty remontowe stadionu w Posadzie Zarszyńskiej” planowane 

są prace przy remoncie szatni, poprawy stanu ogrodzenia i remont trybun.  
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- Krystyna Trygar zwróciła się zapytaniem do radnych , a szczególnie do Radnego Janusza 

Dębskiego, dlaczego jeżeli w Posadzie Zarszyńskiej planowane są do realizacji jakiekolwiek 

zadania,  to decyzja ta zaraz wywołuje  wśród radnych oburzenie. Radna Trygar zaznaczyła,  iż w 

innych miejscowościach gminy też realizowane są inwestycje o dużej wartości i w odniesieniu do 

nich nikt nie ma zastrzeżeń. Ponadto - jak zaznaczyła Radna -   Zarszyn i Posada Zarszyńska są  

odrębnymi  miejscowościami, a od  dłuższego już czasu planowana była  budowa oświetlenia placu 

przy Domu Ludowym w Posadzie Zarszyńskiej.  

 

- Radny Zygmunt Ołowiańczyk  kolejny raz zapytał, czy w Pielni będzie budowany zbiornik 

retencyjny , gdyż niezwłocznie muszą zostać podjęte działania związane z przejściem w tym rejonie 

sieci kanalizacyjnej. 

 

- Radny Janusz Dębski zwrócił  się do  do Radnej Krystyny Trygar, mówiąc że On tylko zapytał  

o zakres rzeczowy prac przy remoncie stadionu w Posadzie Zarszyńskiej , gdzie  w pytaniu tym nie 

wskazał na zasadność prowadzenia tej inwestycji. 

 

- Radny Wojciech Niemiec podkreślił, iż on również jest  niezadowolony z faktu, że w Posadzie 

Zarszyńskiej planuje się  do realizacji nowe zadanie pn.”Budowa oświetlenia placu przy Domu 

Ludowym w Posadzie Zarszyńskiej”, jednak - jak podkreślił Radny -  pomimo ciągłego 

wnioskowania o budowę boiska sportowego w Bażanówce przy Szkole Podstawowej w Bażanówce  

nadal to zadanie nie jest wykonane. 

 

- Radny Adam Malik zaznaczył, iż z przekazanej przez Kierownika Mazura   informacji  dotyczącej 

procentowego udziału gminy w realizacji planowanych do 2012 r. zadań inwestycyjnych 

wyceniono, iż obciążenie budżetu  stanowić będzie  kwotę ok. 6 mln zł. W związku z tym Radny 

zapytał, czy przy obecnej nie najlepszej  kondycji finansowej gminy, gdzie brak jest środków na 

oświatę,  na remonty i naprawę dróg, samorząd gminny  stać  będzie na rozbudowę i przebudowę 

boisk sportowych i inne zadania. Ponadto -  jak zaznaczył Radny - gro środków  przeznaczanych 

jest i będzie na utrzymanie istniejącej  infrastruktury, gdzie np. po wybudowaniu oświetlenia 

hybrydowego na jego konserwację i utrzymanie będą musiały być przeznaczone pewne kwoty. 

Radny poprosił także o podanie tych zadań z wykazu,  na które są już podpisane umowy, a które 

być może nie będą realizowane. Na zakończenie zaapelował „abyśmy mierzyli siły na zamiary  

i pohamowali prześcigiwanie się w realizacji kolejnych inwestycji”. 

 

- Radny Krzysztof Bałut  zaznaczył, iż próba szukania oszczędności w oświacie  jeszcze na dzień 

dzisiejszy nie przynosi rezultatów, niemniej jednak jeżeli jest plan realizacji zadań inwestycyjnych 

to w miarę posiadanych środków finansowych należy je realizować. 

 

- Radna Alfreda Gierad zwracając się do Radnej Trygar zaapelowała,  aby trochę  mniej emocji było 

w jej wypowiedzi, bowiem niektóre uwagi nie są kierowane personalnie, a jedynie w trosce o 

budżet gminy. 

 

- Kierownik Referatu Inwestycji  i Gospodarki Mieniem Gminy Pan Eugeniusz Mazur na wstępie 

podał  zasady  dofinansowywania inwestycji, a następnie omówił te inwestycje, na które już 

podpisane są umowy na  ich realizację.  Ponadto odpowiedział Radnemu Zygmuntowi 

Ołowiańczykowi,  iż budowa sieci kanalizacyjnej w Pielni będzie dostosowana do  ewentualnie 

planowanej budowy zbiornika retencyjnego w Pielni. 

 

- Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej poinformował, że realizacja zadań  w ramach  PROW musi 

odbywać się zgodnie z złożonym wnioskiem, który  przeszedł  już kolejne weryfikacje. W związku 

z  dużym zaawansowaniem prac  nad tymi projektami,  teraz nie na miejscu byłoby  wycofać się 
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z ich realizacji w ramach działania  „ Rozwój i Odnowa Wsi”. Nie są to nowe zadania,  lecz o nich 

mówi się już co najmniej od  dwóch lat. W dalszej wypowiedzi Wójt zaznaczył , że niektóre  

z  zadań wykazanych w „Informacji” nie ma jeszcze  ujętych w budżecie i też nie do końca 

wiadomo, czy wszystkie uda się  wprowadzić do realizacji, jak np. zadanie pn. „Partnerstwo na 

rzecz budowy systemów kanalizacyjnych w gminach Zarszyn i Pakostov – budowa sieci kanalizacji 

sanitarnej w miejscowości Odrzechowa”. Następnie Wójt zaznaczył, iż środki unijne na 

dofinansowanie inwestycji już się kończą,   w każdej miejscowości  udało się w ich ramach 

sfinansować określone zadania, a następnie zaapelował o spokojne i rozważne podejście do tego 

typu zagadnienia. Na zakończenie Wójt powiedział, że wszystkie nowo powstające  inwestycje 

generują koszty i zadał pytanie: ”czy ażeby nie generować kosztów, w nic nie będziemy 

inwestować ?”. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny stwierdził,  iż Rada Gminy przyjęła 

Informację o stanie realizacji i zamierzeniach inwestycyjnych Gminy Zarszyn w 2011 r. 

 

Ad. 13. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali : 

 

Na wstępie Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny odczytał skierowane do Rady 

Gminy pisma w następujących  sprawach: 

- Pismo Pani Reginy Kuzian zamieszkałej w Zarszynie, dotyczące prośby o umieszczenie barierek 

   wzdłuż brzegu rzeki Pielnicy w Zarszynie, 

- Pismo- petycja o przywrócenie do pracy opiekuna Centrum Kształcenia w Zarszynie Pana 

    Mateusza Owarzanego. 

Z uwagi na to, iż Rada Gminy nie jest władna rozstrzygać w powyższych sprawach,  pisma  te wg 

kompetencji Przewodniczący Rady Gminy skierował  do rozpatrzenia Wójtowi Gminy.  

 

-Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny przypomniał Radnym, że w dniu 30 kwietnia 

br. mija termin składnia oświadczeń majątkowych za 2010 r. 

 

- Radna Krystyna Trygar wnioskowała o wykonanie remontu  nawierzchni asfaltowej w rejonie 

skrzyżowania  ulicy  Kwiatowej  z ulicą Słoneczną   w Posadzie Zarszyńskiej, 

 

- Radny Zygmunt Ołowiańczyk zwrócił się do Wójta  z prośbą o zabezpieczenie w budżecie gminy 

środków celem wykonania remontu podłogi na sali posiedzeń w Urzędzie Gminy. 

 

-Radny Krzysztof Bałut zwrócił się z zapytaniem czy na 2011 r. zaplanowano dochody ze sprzedaży 

majątku gminnego.  

 

- Radny Wojciech Niemiec wnioskował  o wykonanie boiska sportowego  przy Szkole Podstawowej 

w Bażanówce i przeprowadzenie remontu drogi powiatowej Długie – Pakoszówka na odcinku 

Długie – Bażanówka. . Ponadto wnioskował  o remont drogi wewnętrznej przy posesji Pana Pańko 

w tej miejscowości oraz naprawę  nawierzchni drogi przez miejscowość Bażanówka po okresie 

zimowym.  Zapytał także o przebieg prac nad realizacją zadania pn „Budowa Internetu 

szerokopasmowego” realizowanego przez Telekomunikację Polską na terenie naszej gminy,  a także 

zadał pytanie dotyczące braku waloryzacji zasiłków pielęgnacyjnych. 

 

- Radny Andrzej  Mindur wnioskował o podjęcie pilnych działań  w kierunku zlikwidowania  

powstałego na głębokość 4 metrów  usuwiska w ciągu drogi gminnej k. Pana Szatkowskiego  

w Odrzechowej. 
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- Sołtys Pielni Alekander Michalak zapytał,  kto może wykonać prace polegające na 

uporządkowaniu i oczyszczeniu  brzegów rzeki Pielnica ze śmieci oraz wycięciu  narosłych przy tej 

rzece krzaków. 

 

-  Radny Adam Malik zapytał,  czy Starostwo Powiatowe w Sanoku posiada zabezpieczone  

w budżecie środki na wykonywanie bieżących  remontów  dróg powiatowych na terenie gminy 

Zarszyn. Poprosił o skierowanie do Starostwa Powiatowego w Sanoku pisma z prośbą  

o uporządkowanie rowów  biegnących wzdłuż drogi powiatowej relacji Zarszyn- Jaćmierz   po 

zakończeniu prac polegających na  ich odmulaniu. Radny wnioskował też o poprawę stanu 

nawierzchni odcinka drogi powiatowej z Jaćmierza do Wzdowa. Ponadto Radny wskazał  na 

istniejące dzikie wysypisko śmieci w rejonie  „Widacza” w pasie drogi powiatowej w Bażanówce.  

Na zakończenie wypowiedzi Radny Malik poprosił o powołanie Komisji mającej za zadanie ocenić  

stan nawierzchni dróg i mostów  na terenie gminy po sezonie zimowym.  

 

- Radna Maria Węgrzyn wnioskowała o poprawę stanu technicznego nawierzchni drogi 

wewnętrznej w Długiem k. Pana  Niemczyka , który porusza się na wózku inwalidzkim, a także  

o pozyskanie środków na przeprowadzenie renowacji pomnika  w Długiem upamiętniającego ofiary 

z I i II wojny światowej. 

 

- Radny Stanisław Burczyk wnioskował o poprawę stanu zniszczonej nawierzchni ścieżek 

biegnących przez miejscowość Nowosielce. Zaznaczył , iż duże problemy z przejściem tą drogą 

podczas roztopów i opadów deszczu mają dzieci idące do szkoły i pacjenci do ośrodka zdrowia.  

 

 

- Radny Janusz Dębski w nawiązaniu do podjętej  przez Radę Gminy uchwały w sprawie 

ustanowienia tytułu „Honorowy Obywatel Gminy Zarszyn” wnioskował o przystąpienie do  działań 

w kierunku ustanowienia tytułu „Zasłużony dla Gminy Zarszyn”. Radny zaproponował, aby tym 

tytułem objąć liderów miejscowych społeczności, ludzi, którzy  przyczynili się  do rozwoju kultury, 

sportu i wychowania młodzieży oraz innych dziedzin życia na terenie gminy Zarszyn, ażeby w ten 

sposób docenić ich zaangażowanie i wyrazić słowa podziękowania. 

 

- Radna Anna Szajna wnioskowała o zamontowanie na istniejącym słupie elektrycznym  obok 

posesji P. Bajgra w Nowosielcach jednej drogowej lampy oświetleniowej. Złożyła też wniosek 

dotyczący podjęcia działań w kierunku nadania statusu dróg gminnych, drogom wskazanym  

w piśmie przez Sołtysa Jana Stokłosę. Zasygnalizowała też potrzebę naprawy ubytków nawierzchni 

asfaltowej na zjeździe  z drogi krajowej w kierunku do budynku Ośrodka Zdrowia w Nowosielcach,  

i na drodze gminnej w tej miejscowości  na tzw. „Zaguminkach” poniżej starego cmentarza  

w kierunku miejscowości Długie.  

 

- Pani Bogumiłą Bętkowska - Prezes Stowarzyszenia LGD Dorzecze Wisłoka poinformowała,  

że pod koniec  II kwartału 2011 r. odbędzie się nabór wniosków na tzw. małe projekty na kwotę od 

5  do 25 tys zł. Poprosiła o rozważenie tego zagadnienia i ewentualne składanie wniosków do biura 

LGD, gdzie pracownicy będą służyć pomocą przy wypełnianiu i rozliczaniu  wniosków. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny zwrócił się z prośbą do Radnych i Sołtysów, 

aby na sesji Rady Gminy składane były tylko te wnioski, które nie mogą z różnych powodów być 

na bieżąco realizowane przez poszczególne Referaty Urzędu Gminy, zaś podnoszone na sesji Rady 

wnioski powinny posiadać wyższą rangę społeczną.  
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Ad. 14.  Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania udzielili: 

 

- Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej, który odpowiedział: 

- Radnemu Krzysztofowi Bałutowi, że w budżecie gminy na 2011 r. nie ma zaplanowanych 

środków ze sprzedaży majątku gminnego z uwagi na obecny brak  zainteresowania składanymi 

przez Gminę ofertami; 

 

- Radnemu Wojciechowi Niemcowi, że według zapewnień wykonawcy , którym  jest 

Telekomunikacja Polska, do końca br.  na terenie całej gminy zrealizowana będzie inwestycja  pn. 

„Budowa Sieci Internetu Szerokopasmowego”; 

 

- Sołtysowi Pielni, że wykonywanie wszelkich prac w obrębie rzeki Pielnica wymaga dokonania 

uzgodnień z zarządcą  rzeki , czyli  z Podkarpackim Zarządem Melioracji i Urządzeń Wodnych  

w Rzeszowie. Wójt zadeklarował przesłanie do tego Zarządu pisemnego wystąpienia w sprawie 

zgłoszonej przez Pana Sołtysa; 

 

- Radnemu Januszowi Dębskiemu, iż  popiera inicjatywę ustanowienia tytułu” Zasłużony dla 

Gminy Zarszyn” i poprosił  osoby zainteresowane o podjęcie niezbędnych działań w kierunku 

opracowania regulaminu przyznawania tytułu honorowego,  dyplomu i  wzoru statuetki lub medalu; 

 

- Radnej Annie Szajna , że w tym roku Referat Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Ochrony 

Środowiska przygotuje do listopada  niezbędne dokumenty  celem  przedłożenia ich w Urzędzie 

Marszałkowskim w Rzeszowie z wnioskiem o  nadanie statusu dróg gminnych wytypowanym 

drogom wewnętrznym zlokalizowanym  na terenie Gminy Zarszyn. 

 

Na zakończenie wypowiedzi Wójt Gminy ogólnie odniósł się do zgłaszanych wniosków  w sprawie 

przeprowadzenia remontu nawierzchni dróg na terenie gminy mówiąc, iż praktycznie w każdej 

miejscowości są drogi , które wymagają przeprowadzenia ich remontu, naprawy ubytków 

nawierzchni, a szczególnie teraz po zimie.  Następnie Wójt zaznaczył, iż potrzeby w tym zakresie 

są  naprawdę duże, jak również duży jest problem z pozyskaniem środków na ten cel.  Wójt 

powiedział także, iż  „ mieszkańcy sami nie szanują tych dróg,  jeżdżąc po nich od razu po zimie 

ciężkim sprzętem”. Następnie dodał, iż w miarę posiadanych wolnych środków w budżecie podjęte 

zostaną działania zmierzające do poprawy  stanu najbardziej zniszczonych dróg na terenie gminy. 

Wnioski składane pod adresem Starostwa Powiatowego w Sanoku zostaną przesłane do załatwienie 

wg. kompetencji.  

 

Ad. 13. Na zakończenie sesji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny podziękował 

wszystkim zebranym za aktywny udział w obradach stwierdzając , że  program sesji został w pełni 

zrealizowany. Ogłosił szóstą sesję Rady Gminy Zarszyn w bieżącej kadencji 2010-2014  

za zamkniętą. 

 

 

 

Protokołowała:         Przewodniczący 

Irena Kasza      Rady Gminy Zarszyn 

       mgr Janusz Konieczny   

     


